

the HerAulde la Press Patrimoine



January 30, 2017 - le 30 janvier 2017



*View of Parliament Hill festivities for the
Diamond Jubilee of Confederation, July 1, 1927
City of Ottawa Archives/CA025279*

Join the Council of Heritage Organizations in Ottawa and City of Ottawa Museums and Heritage Programs Branch for Heritage Day February 21st from 11:30am - 2pm at Jean Pigott Place, Ottawa City Hall, 110 Laurier Avenue West. Mayor Jim Watson will recognize the importance of Canada's 150th celebrations in Ottawa as he proclaims Heritage Day in Ottawa.

Please [share this invitation](#) with your networks.

Help us give a warm Welcome to special new Members and exhibitors including: the Bytown Antique and Bottle Club, Commonwealth War Graves Commission Canadian Agency, Ontario Heritage Trust, Ottawa Free Tours, Ottawa Public Library and Metroland Media.

Plan to participate in the Ottawa Guild of Potters' *Populace* project: craft some of the thousands of ceramic feathers and flora that will magically transform the Canadian Museum of Nature landscape this summer and make your Makers' mark!

We're proud that *Populace*, is one of several successful initiatives funded by our co-stewarded Ottawa 2017 Arts, Culture & Heritage Investment Program, that has just leveraged that investment to

In This Issue

[Notices | Avis](#)

[Volunteer Opportunities |
Offres de bénévoles](#)

[Employment Opportunities |
Offres d'emploi](#)

[Events & Activities |
Événements et activités](#)

Headlines | Manchettes

[Community Foundation of
Ottawa reaches \\$100M
grant milestone](#)

Don Butler
Ottawa Citizen
December 21, 2016

[The Capital Builders:
William Pittman Lett was
the 'poet blogger of
Victorian Ottawa'](#)

Joanne Laucius
Ottawa Citizen
January 23, 2017

[Galleries de Hull, au 320
boulevard St-Joseph,
Gatineau](#)

David Friend
Ottawa Citizen
January 16, 2017

Quick Links

[Council Members |
Membres du Conseil](#)

[Become a Member |
Devenir Membre](#)

secure additional funding through the Ontario 150 grant program.

And Congratulations go to the following Members also securing ON 150 funding: Arnprior and McNab Braeside Archives, Bytown Museum, ByWard Market BIA, Goulbourn Museum, Heritage Ottawa, SFOPHO; and our own Council. We look forward to promoting these and other exciting 150 heritage offerings!

Catherine Lindquist, Executive Director



Célébrez la Fête du patrimoine le 21 février présentée par le Conseil des organismes du patrimoine d'Ottawa et l'équipe Programmes des musées et du patrimoine de 11 h 30 à 14 h de la Ville d'Ottawa à Place Jean-Pigott, hôtel de ville d'Ottawa, 110, avenue Laurier Ouest. Alors qu'il proclamera la Fête du patrimoine à Ottawa, le maire Jim Watson soulignera également l'importance des célébrations du 150e anniversaire du Canada dans la Ville.

[Veuillez partager l'invitation officielle suivante](#) dans vos réseaux.

Veuillez vous joindre à nous pour accueillir chaleureusement nos nouveaux membres et exposants spéciaux : the Bytown Antique and Bottle Club, l'Agence canadienne de la Commission des sépultures de guerre du Commonwealth, la Fiducie du patrimoine ontarien, Ottawa Free Tours, la Bibliothèque publique d'Ottawa and Metroland Media.

Planifiez votre participation dans le projet *Peuple* de la Guilde des potiers à Ottawa : façonnez quelques-unes des milliers de plumes et de flore en céramique qui transformeront magiquement le paysage du Musée canadien de la nature cet été et laissez votre marque!

Nous sommes fiers que *Peuple*, une des initiatives fructueuses, financée par le programme d'investissement des arts, de la culture, et du patrimoine d'Ottawa 2017 co-piloté par le COPO, a profité de cet investissement pour garantir du financement supplémentaire dans le cadre du programme de bourse, Ontario150.

Par ailleurs, nos félicitations vont aux membres suivants pour l'obtention du financement de l'Ontario150 : Arnprior & McNab Braeside Archives, Musée Bytown, ZAC du marché By, Musée Goulbourn, Patrimoine Ottawa, SFOPHO et notre propre Conseil. Nous avons hâte de promouvoir ces offres patrimoniales et d'autres!

Catherine Lindquist, directrice générale

Notices | Avis

YCW-HO deadline extended to February 1



[Bytown Days |](#)
[Journées Bytown](#)



[Subscribe | Inscriver](#)



[Donate | Contribuer](#)

About | À Propos



The Council of Heritage Organizations in Ottawa gratefully acknowledges the financial support of | Le Conseil des organismes du patrimoine d'Ottawa remercie le soutien financier de



Are you planning on hiring students for summer 2017? The Young Canada Works in Heritage Organizations application deadline has been extended.

YCW has launched a new [website](#) this year - make sure you give yourself some extra time to create a new account and familiarize yourself with the new system!

La date limite JCT-ÉP a été reportée au 1er février

Date limite pour faire demande : le 21 novembre 2016

Planifiez-vous d'embaucher des étudiants cet été 2017? La date limite du programme Jeunesse Canada au travail dans les établissements du patrimoine a été reportée. JCT a lancé un nouveau [site Web](#) cette année : assurez-vous de vous donner assez de temps pour créer un nouveau compte et pour vous familiariser avec le nouveau système!

Congratulations to the finalists of the Prix du patrimoine de l'Ontario français 2017 including:

Muséoparc Vanier and **Louis V. Patry** (*Société franco-ontarienne du patrimoine et de l'histoire d'Orléans*). The announcement of the winners will be made at the Shenkman Centre on February 23, 2017.

[More Information](#)

Félicitations aux finalistes de la Prix du patrimoine ontarien 2017 y compris :

Muséoparc Vanier et *Louis V. Patry* (*Société franco-ontarienne du patrimoine et de l'histoire d'Orléans*). L'annonce des lauréats sera faite lors de la soirée de remise le 23 février 2017 au Centre Shenkman.

[Plus d'information](#)

Help turn a heritage bill into law

Bill C-323 - *An Act to Amend the Income Tax Act (Rehabilitation of Historic Property)* - proposes to create tax credits for historic places. This Bill presents an historic opportunity to tell elected officials from every political party that Canada's historic places matter, and that federal actions can help save and renew them.

What you can do:

- Write to your MP, ask for a meeting, or both! Here is the [link](#) to find your MP by postal code.
- Write a letter to the [Minister of Environment](#), who is responsible for historic places in Canada.

Cc the [National Trust](#) and [Peter Van Loan](#) to let us know what action you've taken! Send a copy of your letters to the National Trust for Canada 190 Bronson Avenue, Ottawa, ON K1R 6H4.

Transformer un projet de loi sur le patrimoine en loi

Le projet de loi C-323 - *Loi modifiant la Loi de l'impôt sur le revenu (réhabilitation de propriétés historiques)* - créerait des

crédits d'impôt pour les lieux historiques. Il apporte une occasion historique de dire aux élus de tous les partis politiques que les lieux historiques du Canada importent et que des mesures fédérales peuvent aider à les sauver et à les renouveler.

Ce que vous pouvez faire

- Écrivez à votre député, demandez à le rencontrer ou faites les deux! Cliquez [ici](#) pour trouver votre député à l'aide de votre code postal.
- Écrivez à la [ministre de l'Environnement](#), qui a la responsabilité du patrimoine bâti au Canada.

Envoyez copie de votre correspondance, à titre d'information, à la [Fiducie nationale](#) et à [Peter Van Loan](#). Vous pouvez aussi envoyer une copie papier de vos lettres à la Fiducie nationale du Canada, 190, avenue Bronson, Ottawa (Ontario) K1R 6H4.

Call for Archaeological Conservation Services

The Canadian Conservation Institute is currently accepting requests for archaeological conservation treatments for 2017-2018. This call includes requests for [pre- and post-excavation archaeology services](#) as well as requests for [conservation field services](#).

Requests must be received no later than February 16, 2017.

To apply, please complete one of the following forms:
[Archaeological Services: Pre-Excavation Treatment](#)
[Archaeological Services: Post-Excavation Treatment](#)
[Archaeological Conservation Field Services](#)

Volunteer Opportunities | Offres de bénévoles

Heritage Day Volunteers Wanted

We are seeking volunteers to help out with Ottawa's annual Heritage Day event on Tuesday, February 21st from 9:00 am - 2:30 pm in Jean Pigott Place, at Ottawa City Hall. If you are interested in volunteering, or would like more information, please contact Kim at outreach@choocopo.ca.

Bénévoles recherchés pour la Journée du patrimoine

Nous cherchons des bénévoles pour l'événement annuel de la Journée du patrimoine à Ottawa, qui aura lieu le mardi 21 février 2017 de 9h00 à 14h30 à la Place-Jean-Pigott à l'hôtel de ville d'Ottawa. Si vous êtes intéressé ou voulez en savoir plus, SVP contacter Kim à outreach@choocopo.ca.

Employment Opportunities | Offres d'emploi

[Community Engagement Coordinator](#)

Railway Museum of Eastern Ontario
Deadline to apply: January 30, 2017

[Museum Guide](#)

Bank of Canada
Deadline to apply: February 26, 2017

[Guide du Musée](#)

[La Banque du Canada](#)
Date de retrait : le 26 février 2017

[Visitor Services Coordinator](#)
Bank of Canada
Deadline to apply: February 26, 2017

[Coordonnateur des services aux visiteurs](#)
La Banque du Canada
Date de retrait : le 26 février 2017

Events & Activities | Évènements et activités

[Genealogy: Back to Basics - "Military Records"](#)
Saturday January 28
City of Ottawa Archives (Room 115)

[Black History Month Launch](#)
Saturday January 28
395 Wellington St

[Heritage Ottawa: A Landmark Transformed](#)
Wednesday February 15
The Delegation of the Ismaili Imamat

[Salon du patrimoine de l'Outaouais 2017](#)
samedi 18 février
Galeries de Hull, au 320 boulevard St-Joseph, Gatineau

[Heritage Day](#)
Tuesday February 21
Jean Piggott Place, Ottawa City Hall

[Fête du patrimoine](#)
mardi 21 février
Place Jean-Pigott, hôtel de ville d'Ottawa

[See all Events...](#) | [Voir plus d'événements...](#)